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پیماناکبری،مربیتیمملیوالیبال»ب«ایرانباحضوردرتلویزیوناینترنتیهمشهریازانتخابدرستپیاتزامیگوید

بااسکناینکیوآرکد
فیلمکامـــلایــن
گفتوگوراتماشاکنید.

ایراندر2هفتهاوللیگملتهــایوالیبال2025چهره
قابلقبولیداشته.هفتهاولتیمیکهتیمدومجوانلیگ
استوبرایسرمربیجدیدشپیاتزاخیلیشناختهشده
نبود،درشــرایطجنگیداخلایران،بهیکبردرسیدوبا
3پیروزیهفتهدومفعلادرردهدهمجدولاست.مهمتراز
بردوباختها،شرایطروحیتیموبالارفتنکیفیتفنیآن
بود.تیمیکهسالپیشباباختهایپیدرپیدرلیگملتها
لهشدهواعتمادبهنفسشراازدستدادهبود،حالاحتیداعیه
حضوردرمرحلهدوملیگملتهارادارد.دربارهاینتیمو
آیندهاشکهبهنظرمیرسددرخشانترازقبلباشد،باپیمان
اکبریصحبتکردهایم،بابازیکنسالهایدورتیمملیکه
سابقهدستیاریدرتیمهایکولاکوویچوپائزراداشته،سال
قبلچندبازیسرمربیبودهوحالاامسالهمتیمدومتیم

ملیرادردستداردوباپیاتزاازدورهمکاریمیکند.

فدراسیون با جذب پیاتزا اتفاق خوبی را رقم زد. او یکی از مربیان 
خوب و کاربلد حال حاضر والیبال جهان است و رزومه خوب و 
توانمندی خوبی دارد. زمانی که با پیاتزا قرارداد بستیم، او با یک 
تیم باشگاهی قرارداد داشت و به خاطر همین کمی دیر به تیم 
ملی ایران ملحق شد. اگر او زودتر به تیم اضافه می شد، شاید 
الان شرایط بچه ها در لیگ ملت ها خیلی بهتر بود. به هر حال ما 
تورنمنت را به چند دلیل خوب شروع نکردیم؛ کادر فنی شناخت 
کافی از تیم نداشــت، بازیکنان با هم هماهنگ نبودند و دلیل 
بعدی که خیلی مهم است، نداشتن بازی های تدارکاتی است. 
البته هفته اول حمله های رژیم صهیونیستی هم پیش آمد و این 
مسئله هم روی کار تیم تأثیرگذار بود. به هر حال بچه ها نگران 
خانواده هایشان بودند ولی خدا را شکر این نگرانی ها کمتر شد و 
آنها توانستند اعتماد به نفس شان را به دست بیاورند و از بازی با 

اوکراین شرایط تیم خیلی بهتر شد.

تنها باخت 3سته ایران به برزیل بود. این از بدشانسی تیم ما بود 
که نخستین بازی  هفته اول را با این تیم انجام داد. امسال سال بعد 
المپیک است و تیم ها تغییراتی را در تیم   هایشان داده  و کمتر از 
بازیکنان باتجربه استفاده کرده اند و با اینکه برزیل هم همین کار را 
کرده؛ چند بازیکن باتجربه  را کنار گذاشته و چند بازیکن باتجربه 
و چند جوان خوب دارد، ولی شرایط خودش را حفظ کرده و الان 
هم صدرنشین است. شاید اگر ایران در بازی سوم مقابل این تیم 
قرار می گرفت، می توانست بازی بهتری انجام بدهد. درمجموع 
هفته اول را خوب شروع نکردیم ولی هر چه جلوتر رفتیم، شرایط 
تیم بهتر شد، شناخت کادر فنی از تیم بالاتر رفت و مهم اینکه 
الان ارتباط خوبی بین مربی و بازیکنان شکل گرفت و حالا هر 
دوطرف به هم اعتماد دارند و می شود گفت تیم منظم داریم. در 
گذشته ما خیلی به هم ریخته بازی می کردیم و الان حتی اگر 

در یک بازی ببازیم  هم ولی نظم تیمی را از دست نمی دهیم.

از بد رو به خوب

هفته اول 

از والیبال بـــــــــروند
هفته دوم 3برد داشتیم وحتی در بازی با آلمان که باختیم هم 
می توانستیم برنده باشیم، البته در آن بازی از امین اسماعیل نژاد 
استفاده نکردیم، از پوریا خانزاده گاهی برای سرویس زدن کمک 
گرفتیم، به عیسی ناصری و یکی دو بازیکنی هم که تأثیرگذار 
بودند، تقریبا استراحت داده بودیم تا برای بازی با هلند از آنها 
استفاده کنیم. نظر بعضی ها این بود که چرا اسماعیل نژاد باید 
بیرون باشد. اینکه بخواهی 4بازی پشت سر هم را در 4روز فقط با 
6بازیکن انجام بدهی، خیلی سخت است. در بازی با آلمان هنوز 
خستگی بازی با آرژانتین در تن بچه ها بود. درمجموع عملکرد 

هفته دوم قابل قبول و امیدوارکننده بود.

هفتهســومبهترتیببالهستان،چین،فرانسهو
بلغارستانبازیداریم.یکدرمیانبازیهاسخت
است،البتهکهاصلابازیآسانیوجودندارد.سطح
2تیمپایینتراز2تیمدیگراســت.اگرآلمانرا
میبردیمحضورماندرجمع8تیمتقریباقطعی
میشداماحالاامیدواریمدرهفتهسومآنشکست
جبرانشود.اگرهمنشد،واقعاچیزیازارزشهای
تیمکمنمیشودوباطرزتفکربهتروباتجربهبیشتر
برایقهرمانیجهانآمادهمیشویم.درقهرمانی
جهانهمگروهماخوباست.پلهبهپلهازسادهبه
سختمیرویمواینکمکمیکندباشرایطخوبی
بهمراحلسختبرســیم.باعملکردخوبیکهاز
کادرفنیمیبینموانگیزهایکهبازیکناندارند،

میتوانیمدرجهانیهمموفقباشیم.

شرایطهرتیمیروزبهروزوبازیبهبازیفرق
میکند.نمیشودگفتایننقطه،نقطهضعف
تیماست.مثلامقابلتیمیکهسرویسخیلی
خوبیمیزند،مثلبرزیلدریافتمانمیرسید
ومیشــودنقطهضعف،البتــهدرتیمبرزیل
دارلانپشتخطزنتیمبودووقتیاوسرویس
میزندتوپاصلادیدهنمیشود.اگردارلانرااز
اینتیمبیرونبگذاریم،برزیلتاششمجدول
پایینمیآید.درروزیهمکهماســرویس
عالیمیزنیمودریافتتیممقابلنمیرسد،
نقطهقوتمامیشودســرویسودفاعروی
تور.درمجمــوعدرهمــهفاکتورهاعملکرد

قابلقبولیداشتیم.

هفته دوم

هفته سوم
نقطه ضعف

انتخاب های اشتباه 
چرا در این مدت ما در انتخاب مربیان اشتباه داشتیم؟ در 
جواب این سؤال باید به جلسات کمیته فنی اشاره کنم که 
برای انتخاب مربیان تیم ملی برگزار می شد. در آن کمیته 
بعضــی از افراد حضور داشــتند که شــناخت واقعی را از 
والیبال روز دنیا نداشتند ولی تصمیم ساز بودند و این اصلا 
درست نبود. کمیته فنی خوب است اما به شرطی که افراد 
حاضر از والیبال شناخت داشته و از هرگونه سوءگیری دور 
باشد و خواسته های شخصی شــان را در کارشان دخالت 
ندهند. مثلا یک جلسه یک نفر درباره یک مربی کلی نقد 
داشت اما جلســه بعدی نظرش 180درجه تغییر می کرد. 
مسئله بعدی این اســت که همه در حوزه کاری خودشان 
تصمیم بگیرند. من به همــه خانم ها احترام می گذارم. در 
جلســه آخری که پائز برای ســرمربیگری انتخاب شد، از 
7نفر عضو کمیته 4نفر زن بودند. آنها بدون هیچ شناختی 
این تصمیم را گرفتند. اتفاق خوبی کــه در انتخاب پیاتزا 
افتاد این بود که تقوی نظر همه را خصوصی پرســید، ولی 
درنهایت خودش تصمیم گرفت که تصمیم درســتی بود. 
سال قبل در لیگ ملت ها شرایط خوبی نداشتیم ولی پائز 
قول المپیک داده بود. بعد از 8باخت که کنار گذاشته شد 
شــانزدهم بودیم و اگر 4بازی را می باختیم از لیگ حذف 
می شــدیم. تیم با من آمریکا و هلند تیم پیاتزا را برد و در 
لیگ ماند. او نه تنها در ســرمربیگری تســلط نداشت بلکه 
حرف هایی هم کــه می زد بچه ها را عصبــی می کرد. مثلا 
در بازی بــا ایتالیا که در یک ســت 21بر 8عقــب افتاده 
بودیم، می گفتم ما خوب بــازی کردیم و نزدیک بود امین 
اســماعیل نژاد با او درگیر شــود. من تــا روز آخر متوجه 
ذهنیت او نشــدم. من نمی خواهــم از پائز انتقــاد کنم، 
می خواهم از والیبال مملکت دفاع کنم. برای ما مهم است 
که چه مربیانی انتخاب می کنیم. من 3سال با کولاکوویچ 
کار کردم و اگــر می ماند، می توانســت در المپیک توکیو 
نتایج بهتری بگیــرد اما او را کنار گذاشــتیم، یا کواچ که 
خیلی خوب بود. برای ما اســامی مهم نیست، مهم ایران 
اســت و باید مربیانی را که خوب کار می کنند حفظ کنیم 
اما مربیانی  آوردیم که برایشان تیم مهم نبود و فقط با اسم 
ایران برای خودشان رزومه درســت کردند و از لیگ یک 

کشور جنگ زده به لیگ  های بهتر رفتند.

تغییرات زیاد
تغییر و تحول زیاد باعث می شود یک تیم به جایگاه واقعی 
خودش نرسد. ما سال های گذشته مربیان زیادی را عوض 
کردیم و به بعضی از آنها اصلا فرصت ندادیم. با کولاکوویچ 
مجوز حضــور در المپیک را گرفتیــم و بلافاصله بعد از آن 
کرونا او را کنار گذاشتیم و برای 5-4ماه آلکنو را استخدام 
کردیم، آلکنو یکی از بهترین مربیان دنیاست ولی او را هم 
کنار گذاشتیم. بعد از او  آقای عطایی سرمربی تیم شد و سال 
قبل هم پائزی را آوردیم که از نظر فنی در حد و اندازه تیم 
ملی ما نبود. حالا هم پیاتزا را داریم. حتی در سطح باشگاهی 
ما هم باشگاه هایی که بیشترین تغییر را در مدیریت و مربی 
داشــته اند، خوب نتیجه نگرفته اند. در چند ســال گذشته 
مدیریت فدراسیون هم مشــکلات زیادی داشت و بی ثبات 

بود ولی حالا فعلا وضعیت خوب است.

ناامیدها 
نظر یکی از مربیان ســابق تیم ملی این اســت که تیم ملی 
باید المپیک لس آنجلس را فراموش و به المپیک بعدی فکر 
کند، اما باید بگویم المپیک لس آنجلس 2028است و زمان 
داریم و برای ناامید شدن خیلی زود است. اصلا هر کسی این 
طرز تفکر را دارد کلا باید از والیبال برود و نباید به تیم ملی 
نزدیک شود. حتی اگر این المپیک سال دیگر هم بود نباید 

ناامید می شدیم.
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